
LOVRO MARKOVIĆ:  

- Danas malo brže očito idu pitanja.  

Poštovani gospodine Gradonačelniče ja bih kratko citirao jedna odlomak iz vašeg 

predizbornog programa. Kaže ovako:  

"Mjesna samouprava ključna je dimenzija ostvarivanja demokratičnog, otvorenog i 

ravnomjerno razvijenog grada. Međutim premda mjesna samouprava treba imati stvarne 

ovlasti u Zagrebu ona uglavnom ima samo formalni značaj." Baš su mi se svidjele ove rečenice 

ali htio sam naglasiti da citiram, da nisu moje.  

U ovom trenutku vijećnici gradskih četvrti javljaju nam da je izvršenje plana malih 

komunalnih akcija po mjesnim odborima na razini od 4% s 1.9. u prosijeku cijeloga grada. U 

Gradskoj četvrti Sesvete gradonačelniče 1.9. najmanje je izvršenje što god pročelnica rekla, 

najmanje je izvršenje ikada malih komunalnih akcija, otkad je Gradska četvrt Sesvete osnovana.  

Rekoh da pogledamo malo te dokumente, ovdje ih imam, dobio sam ih u ruke, Izvještaj o 

izvršenju asfalterskog programa Zagrebačkih cesta s 25.8. Reko da malo bacim pogled, idem 

prvo vidjet svoj kvart. Trnje, Cvjetnica 0% asfaltiranog, Cvjetno naselje 0, Sigečica 0, Staro 

Trnje 0. Idemo malo na zapad. Knežija 0, Prečko 0, Vrbani 0. Na Jarunu je 169.000,00 kuna 

potrošeno za nekakvo uređenje oko Horvaćanske ceste. Lučko 0%, Remetinec 0, Savski gaj 0. 

To je sve 25.8.  

Gradonačelniče ja vas molim da javno obznanite u čemu je problem, što se događa, zašto 

se planovi ne izvršavaju, a u konačnici evo možda te stvarne ovlasti koje ste tako spominjali u 

vašem predizbornom programu  

……(Zvučni signal vremenskog ograničenja)……  

mjesne samouprave i nisu toliko bitne ali nažalost u programu su ih takve naglasili.  

 

JOŠKO KLISOVIĆ:  

- Hvala lijepo zastupniče.  

Odgovor će dati gradonačelnik Tomislav Tomašević. Izvolite gradonačelniče.  

 

TOMISLAV TOMAŠEVIĆ:  

- Hvala zastupniče Marković.  

Da i ja nisam zadovoljan s realizacijom međutim ona ni blizu nije ovakva kako ste vi 

prezentirali. Znači ovo sve informacije koje imate su netočne. Ta realizacija nije na razini na 

kojoj bi trebala biti od 60, 50 posto, nešto je manja od toga i više puta sam govorio o tome. Pa 

uostalom svaku skupštinu svaku skupštinu mi imamo Koordinaciju s predsjednicima vijeća 

gradskih četvrti i razgovaramo o tome. I vi, nema potrebe, nije to nikakva tajna. Znači zna se 

da je bilo problema s javnom nabavom bitumena, zna se da su okvirni sporazumi koji su vrijedili 

s poduzećima od strane Zagrebačkih cesta i drugih poduzeća bili otkazivani jer ljudi više nisu, 

firme nisu htjele više po tim cijenama isporučivati usluge i moralo se raditi nove javne nabave. 

Ne znam jeste vi prespavali pandemiju, jeste prespavali inflaciju, jeste prespavali sve ove 

okolnosti krize koje se sad dešavaju, energetsku krizu, to sve.  

Znači kažem, da, realizacija nije zadovoljavajuća i da, očekujem da se unaprijedi i da se 

ti zaostaci riješe do kraja godine s obzirom da su sad te javne nabave više-manje riješene i da, 

o tome se razgovara s predsjednicima vijeća. Uostalom bio je baš u ponedjeljak sastanak 

predsjednika vijeća gradskih četvrti s direktorom, voditeljem Podružnice Zagrebačke ceste 

kako bi se to unaprijedilo.  

 

JOŠKO KLISOVIĆ:  

- Hvala lijepo.  

Imamo zahtjev za dodatnim pojašnjenjem. Izvolite zastupniče Marković.  
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LOVRO MARKOVIĆ:  

- Gradonačelniče, nula, 0%. To su dokumenti vaših kompanija, vaše tvrtke, vašeg 

poduzeća Zagrebačke ceste. Koliko je izvršenje onda? Kažete i sami trebalo bi bit 50 i 60 posto, 

iskreno smatram da bi trebalo bit i više, ali koliko je.  Mi imamo službene podatke koji dolaze 

iz gradskih četvrti. Gradska četvrt Sesvete s 3% do nekih gradskih četvrti 7%. Na razini Grada 

3%. Ovdje stojim s dokumentima o izvršenju asfalterskog programa  malih komunalnih akcija.  

......(Nerazumljiva upadica iz klupe)……  

Ne može biti realno objašnjenje da od početka godine nije bilo bitumena i da ništa, ništa 

nije napravljeno. I osim toga konačno pa nešto je napravljeno zamjenice ali pročitao sam evo 

na Jarunu onih 169 tisuća.  

Dakle pitanje je je li moguće da uistinu ono što je doneseno na razini mjesnih odbora, 

na razini kvartova, to je ono, evo za sve građane koji slušaju, to je ono što su mjesni odbori 

najmanje odlučili za sebe napraviti, klupice, prilaze, nogostupe, ono što je najbliže građanima, 

što je najbliže onoj neposrednoj demokraciji koju vi isto tako navodno poštujete i volite i 

priželjkujete i to da za to se ne može pronać novca. Raspolažete u Gradu Zagrebu sa sto puta 

većim proračunom od onog proračuna koji je rezerviran za mjesne odbore i onda krpate 

manjkove u proračunu ili nekakve probleme u funkcioniranju gradske uprave s time što 

blokirate isplate iz ovih 1% proračuna mjesnoj samoupravi. To je ono što je građanima najbliže 

i to je ono što u konačnici uistinu pretjerano ne opterećuje Grad. Koji je problem, jel' moguće 

da u 9. mjesecu i dalje nam bitumena za realizaciju više od 4% projekta? Ja ne znam o čemu se 

ovdje radi.  

Molim vas dajte onda izađite onda s konkretnom brojkom. U konačnici vidjet ćemo 

idući put kad podnesete polugodišnji izvještaj o proračunu ali čini se da je ova, ovogodišnja 

realizacija će ostat zapamćena kao najgora u povijesti Grada Zagreba u modernoj Hrvatskoj 

državi.  

Hvala vam.  

 

JOŠKO KLISOVIĆ:  

- Hvala lijepo. Dodatno pojašnjenje će dati Gradonačelnik. Izvolite Gradonačelniče.  

 

TOMISLAV TOMAŠEVIĆ:  

- Znači zastupniče Marković ponovno vam kažem ne iznosite točne informacije.  

Što se tiče realizacije na razini gradskih četvrti ona je trenutno oko 40%. Evo sad imate 

brojku pa onda s njom raspolažite, nemojte govorit 3%, nemojte govorit 3% ili nemam pojma 

šta drugo. Rekao sam da nije stvar u novcu, novac je rezerviran u proračunu nego je stvar u 

realizaciji. Zašto realizacija kasni objasnio sam. Nije istina da bitumena nema, bitumen je 

riješen. Javne nabave su bile zato što su bili raskinuti okvirni sporazumi. Nije se moglo, 

jednostavno niste imali dobavljače zato što nisu htjeli radit po starim cijenama koje su 

ugovorene godinama prije. Eto zato.  

I bit će nadoknađeno tj. očekujem da bude nadoknađeno do kraja godine i da se većina toga ili 

sve realizira. I to je to.  

Nemojte govoriti 3%, 0% i takve neke stvari koje veze nemaju s vezom.  

I što se tiče demokratizacije, što se tiče gradskih četvrti, recite vi meni tko je ikad u 

Hrvatskoj napravio to da sve gradske četvrti i da svi mjesni odbori sami odluče tko će bit 

njihovi, tko će bit članovi školskih odbora? Gdje je to provedeno? Znači gdje je to provedeno 

da bez obzira, bez obzira tko je na vlasti u mjesnom odboru ili u gradskoj četvrti sama gradska 

četvrt i mjesni odbor odluče tko će bit predstavnik tog kvarta u školskom odboru škole? Gdje 

je to napravljeno, recite.  

......(Nerazumljiva upadica iz klupe)……  
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To je sporedno? Aha, možete mislit kako je sporedno. Pa zašto vaš gradonačelnik to ne 

napravi? Zašto vaši, zašto drugi gradonačelnici to ne naprave ako je to sporedno? Toliko o tome 

kako nam nije stalo do autonomije mjesne samouprave.  

 


